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Protokół nr XLVI/22 

z Nadzwyczajnej Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego 

odbytej w dniu 15 grudnia 2022 roku w formie zdalnej 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Klaudiusz Stusiński otworzył obrady 

o godzinie 1404. Powitał przybyłych na Sesję Radnych oraz Gości. 

 

Ad. 2 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Klaudiusz Stusiński stwierdził,  

że w posiedzeniu uczestniczy 14 Radnych, co wobec ustawowego składu Rady,  

stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji.  

 

Nieobecni Radni: Anna Bednarek, Stanisław Kaniszewski, Piotr Krawczyk, Michał Ochnicki, 

Krzysztof Rdest. 

 

Ad. 3 

 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XLV Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy 

Powiatem Żyrardowskim a Powiatem Sochaczewskim w zakresie powierzenia zadania 

organizacji publicznego transportu zbiorowego. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia linii autobusowych i wyrażenia zgody  

na zawarcie umowy z operatorem  o świadczenie usług w zakresie publicznego 

transportu zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej. 

7. Informacja o pracy Zarządu. 

8. Sprawy różne. 

9. Zakończenie obrad. 
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Porządek obrad został przyjęty w następujący sposób: 

 

14 głosami „za” Jacek Czubak, Krzysztof Dziwisz, Robert Janiszewski,  

Andrzej Koźbiał, Genowefa Milczarek, Dariusz Mitrowski, 

Stanisław Nalej, Robert Rybicki, Kazimierz Sadowski, 

Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, 

Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki 

5 „nieobecni” Anna Bednarek, Stanisław Kaniszewski, Piotr Krawczyk, 

Michał Ochnicki, Krzysztof Rdest 

 

Ad. 4 

 

Protokół z XLV/22 Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego został przyjęty w następujący 

sposób: 

 

14 głosami „za” Jacek Czubak, Krzysztof Dziwisz, Robert Janiszewski,  

Andrzej Koźbiał, Genowefa Milczarek, Dariusz Mitrowski, 

Stanisław Nalej, Robert Rybicki, Kazimierz Sadowski, 

Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, 

Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki 

5 „nieobecni” Anna Bednarek, Stanisław Kaniszewski, Piotr Krawczyk, 

Michał Ochnicki, Krzysztof Rdest 

 

Ad. 5 

 

Do posiedzenia dołączyli Radni: Anna Bednarek, Piotr Krawczyk, Michał Ochnicki. 

 

Zastępca Dyrektora Wydziału Komunikacji, Transportu i Dróg Publicznych Pan Paweł 

Myszkowski przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia pomiędzy Powiatem Żyrardowskim a Powiatem Sochaczewskim w zakresie 

powierzenia zadania organizacji publicznego transportu zbiorowego. 

 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Transportu Pan Błażej Zawadzki 

przedstawił pozytywną opinię Komisji do ww. projektu uchwały. 
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Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego Pan Kazimierz Sadowski 

przedstawił pozytywną opinię Komisji do ww. projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłosili chęci podjęcia dyskusji w sprawie ww. uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Klaudiusz Stusiński odczytał projekt 

ww. uchwały. 

 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Powiatem 

Żyrardowskim a Powiatem Sochaczewskim w zakresie powierzenia zadania organizacji 

publicznego transportu zbiorowego została podjęta w następujący sposób: 

 

16 głosami „za” Anna Bednarek, Jacek Czubak, Krzysztof Dziwisz,  

Robert Janiszewski, Andrzej Koźbiał, Piotr Krawczyk, 

Genowefa Milczarek, Dariusz Mitrowski, Stanisław Nalej, 

Robert Rybicki, Kazimierz Sadowski, Klaudiusz Stusiński, 

Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk,  

Błażej Zawadzki 

1 „brak głosu” Michał Ochnicki 

2 „nieobecni” Stanisław Kaniszewski, Krzysztof Rdest 

 

Ad. 6 

 

Zastępca Dyrektora Wydziału Komunikacji, Transportu i Dróg Publicznych Pan Paweł 

Myszkowski przedstawił projekt uchwały w sprawie utworzenia linii autobusowych  

i wyrażenia zgody na zawarcie umowy z operatorem  o świadczenie usług w zakresie 

publicznego transportu zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego Pan Kazimierz Sadowski 

przedstawił pozytywną opinię Komisji do ww. projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Transportu Pan Błażej Zawadzki 

przedstawił pozytywną opinię Komisji do ww. projektu uchwały. Pogratulował,  
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że udało się utworzyć tyle linii autobusowych, które będą realizowane od stycznia. 

Przypomniał, że Radni apelowali, aby do tych linii były zaangażowane środki z budżetu 

Powiatu, tak by nie obciążać wyłącznie Gmin tą komunikacją. Dodał, że zwraca się z prośbą  

i kibicuje temu, aby w jak najszybszym czasie udało się uruchomić linię relacji  

Żyrardów-Wiskitki-Aleksandrów-Bolimów w kierunku Skierniewic. Wie, że były 

prowadzone rozmowy w tym zakresie, ale z jakiegoś powodu nie doszło do podpisania 

umowy. Nadmienił, że Burmistrz był zainteresowany współpracą. Podsumował,  

że jest to linia bardzo oczekiwana przez mieszkańców, która przestała funkcjonować  

w ubiegłym roku z dnia na dzień. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Żyrardowskiego Pan Klaudiusz Stusiński odczytał projekt 

ww. uchwały. 

 

Uchwała w sprawie utworzenia linii autobusowych i wyrażenia zgody na zawarcie umowy  

z operatorem o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego  

o charakterze użyteczności publicznej została podjęta w następujący sposób: 

 

16 głosami „za” Anna Bednarek, Jacek Czubak, Krzysztof Dziwisz,  

Robert Janiszewski, Andrzej Koźbiał, Piotr Krawczyk, 

Genowefa Milczarek, Dariusz Mitrowski, Stanisław Nalej, 

Robert Rybicki, Kazimierz Sadowski, Klaudiusz Stusiński, 

Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk,  

Błażej Zawadzki 

1 „brak głosu” Michał Ochnicki 

2 „nieobecni” Stanisław Kaniszewski, Krzysztof Rdest 

 

Ad. 7 

 

Informacja o pracy Zarządu została przyjęta bez uwag i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 
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Ad. 8 

 

Radny Pan Błażej Zawadzki zwrócił się do Zarządu i oznajmił, że na przedostatnim 

posiedzeniu Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Transportu, na którym opiniowano 

budżet, padła prośba o spotkanie i rozmowę w zakresie ewentualnego zwiększenia środków 

na rzecz Powiatowego Zarządu Dróg. Podkreślił, że część Członków Zarządu uczestniczyła  

w posiedzeniu Komisji i zaaprobowała ten pomysł, więc zwraca się z prośbą o informację  

i wyznaczenie terminu zwołania Komisji, aby móc na ten temat porozmawiać. 

 

Starosta Powiatu Żyrardowskiego Pan Krzysztof Dziwisz poinformował, że w sprawach 

zarządu dróg, Zarząd cały czas jest w kontakcie z Panem Dyrektorem. Dodał, że w pierwszej 

kolejności, zanim takie sprawy trafią na Komisję, Zarząd będzie realizował  

je w porozumieniu z Panem Dyrektorem. Podkreślił, że nie słyszał z ust Pana Dyrektora,  

aby były jakieś problemy we współpracy. Podsumował, że we wszystkim Zarząd domówi  

się z Panem Dyrektorem, a jednostka tak jak dobrze funkcjonowała, tak będzie funkcjonowała 

jeszcze lepiej.  

 

Radna Pani Beata Sznajder zwróciła się z pytaniem, co Pan Starosta miał na myśli? 

Podkreśliła, że chyba się znowu w jakiś sposób nie rozumieją. Oznajmiła, aby wprowadzić 

autopoprawkę do budżetu, ponieważ zapewniono na remonty dróg około 500.000,00 zł,  

nie biorąc pod uwagę w ogóle inflacji. Nie jest wiadome, jakie zostały zgłoszone projekty 

przez Radnych. Wie, że Radny Pan Szustakiewicz zgłaszał drogi do remontu. Dodała,  

że Radni nie są o tym informowani, co zostało wzięte pod uwagę, a co nie. Nie pamięta  

w tej chwili na jakie konkretnie drogi zostały złożone wnioski, ale wie, że na terenie Gmin 

wnioski zostały złożone do 30 sierpnia. Kolejno odniosła się do budżetu na 2023 rok  

i oznajmiła, że na Komisjach nie ma Pana Starosty, ani nikogo decyzyjnego z Zarządu i Radni 

nie mają się od kogo czegokolwiek dowiedzieć. Wyjaśniła kolejno, że nie chodzi  

o to, że Starosta nie dogaduje się z Powiatowym Zarządem Dróg, a o to, że nie wzięto  

pod uwagę szalejącej inflacji. Kwota 500.000,00 zł zapewniona w budżecie na remont, 

naprawę i eksploatację dróg jest nieporozumieniem. Dodała, że na posiedzeniu Komisji, 

Radni zwracali się z pytaniem, czy Zarząd może się spotkać i porozmawiać o tym, czy można 

dołożyć 15%/20%/30% ? Oznajmiła, że Pan Andrzej Koźbiał powiedział wtedy, że Zarząd  

się spotka i będzie dyskutować nad tym, czy można zrobić autopoprawkę do tego planu 

budżetowego. Wyjaśniła, że o to właśnie zapytał Radny Pan Błażej Zawadzki, 
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na co Pan Starosta wystąpił i powiedział, że jest dobra współpraca pomiędzy Panem 

Dyrektorem PZD a Zarządem Powiatu. Dodała, że Pan Dyrektor absolutnie nie narzeka  

na tę współpracę, ale nie oszuka się cen, które się zapowiadają i za te 500.000,00 zł, które 

zostało przeznaczone, nie uda się nic zrobić. Nie zostaną naprawione te drogi, o które Radni 

upominają się już od kilku lat. Chodzi więc o to, aby w tym momencie wykonać 

autopoprawkę i zwiększyć kwotę na remonty i naprawy dróg na 2023 rok. Następnie Pani 

Radna poinformowała, że „uderza się” w Radnych, że tak naprawdę nie mogą o niczym 

dyskutować i przypomniała, że Radni od tego są, aby dyskutować i kontrolować to, co robi 

Zarząd. Podkreśliła, że to nie jest zarzut złej współpracy tylko zwykłe martwienie  

się Radnych z poszczególnych Gmin, w tym przypadku o stan dróg. Wiadomo, że ten budżet 

jest bardzo ciężki do „spięcia”. Podsumowała, że nie rozumie wzburzenia,  

które jest za każdym razem, gdy Radni ośmielą się cokolwiek powiedzieć odnośnie ustaleń 

dokonanych przez Zarząd.  

 

Starosta Powiatu Żyrardowskiego Pan Krzysztof Dziwisz poinformował, że Komisje 

Budżetowe dotyczące budżetu na 2023 rok, odbędą się jeszcze przed Radą, na której będzie 

on ostatecznie uchwalany. Oznajmił, że Zarząd zaprezentował budżet, który według  

nich jest najbardziej optymalny. Jest ciekaw, jakie Radni złożą wnioski na Sesji Budżetowej  

i komu będą chcieli „zabrać”, by „dać” na remonty dróg. Wyjaśnił, że to się wiąże właśnie  

z tym, że jeśli chce się dołożyć na jakiś cel, trzeba najpierw komuś zabrać. Zwrócił  

się do Radnych, że jak złożą wniosek zmieniający budżet, to wtedy wszyscy Radni  

będą mogli się wypowiedzieć, czy jest stosownym, aby zabierać z innej dziedziny, w której 

prawdopodobnie też są braki ze względu na trwający kryzys. Kolejno oznajmił, że w trakcie 

roku rzeczywiście są dokonywane zmiany i nie ma z tym problemu. Pan Starosta odniósł  

się do współpracy Zarządu z Dyrektorem PZD i oznajmił, że zrealizowane inwestycje 

świadczą o tym, że ta współpraca jest naprawdę dobra. Gdyby działo się coś złego, Radni  

na pewno zostaną poinformowani. Podsumował, że zawsze w trakcie roku środki  

są przesuwane i budżet jest zmieniany, żeby reagować na konkretne priorytety, które powstają 

w trakcie roku. 

 

Radny Pan Błażej Zawadzki zwrócił się do Pana Starosty i oznajmił, że intencja  

jego wcześniejszej wypowiedzi była taka, jak przedstawiła Pani Radna Beata. Poinformował, 

że Pan Andrzej Koźbiał wyszedł z taką inicjatywą, że Zarząd będzie rozmawiał i Radni  

będą mieli jakieś informacje dotyczące zwiększenia środków. Były to wnioski Radnych,  
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które są składane od jakiegoś czasu. Wniosek Radnego Piotra Krawczyka był taki, aby środki, 

które wypracowuje PZD były przeznaczane w całości na remonty a wiadome jest,  

że przeznacza się tylko ich część. Kolejno oznajmił, że z przesunięciami i dokładaniem  

w ciągu roku bywa różnie. Podsumował, że chodzi głównie o to, aby zapewnić więcej 

środków na działalność Powiatowego Zarządu Dróg. 

 

Radna Pani Beata Sznajder oznajmiła, że wnioski, które są składane do 30 sierpnia mają  

na celu to, aby wyborów takich jak ten, że trzeba komuś „zabrać”, aby „dać” na drogi,  

nie trzeba będzie dokonywać i są one składane z intencją, że Zarząd weźmie to pod uwagę 

przy konstruowaniu budżetu. Oznajmiła, że Radni obawiają się rosnących cen, dlatego 

rozmowy zmierzają w tym kierunku, aby dokonać autopoprawki, ponieważ nie wystarczało 

tych pieniędzy kiedy ceny były niższe, więc nie wystarczy gdy jest tak pędząca inflacja. 

Również Pan Dyrektor PZD nie ukrywa, że tych pieniędzy nie wystarczy. Padł kolejny 

wniosek, bo rozumie, że te wnioski, które zostały złożone przez Radnych dotyczące 

remontów albo naprawy dróg do 30 sierpnia, nie zostały wzięte pod uwagę w tej konstrukcji 

budżetu. Oznajmiła, że nie wie tego, ani nie wie tego żaden Radny, ponieważ nikt z Zarządu 

nie pojawia się na Komisjach i tego nie tłumaczy i nie przedstawia co zostało wzięte  

pod uwagę przy konstrukcji budżetu. Kolejno zwróciła uwagę na kwotę, jaka została 

przeznaczona tj. nieco ponad 500.000,00 zł. Wiadomo, że jest to bardzo mała suma dlatego 

padł kolejny wniosek, aby dokonać autopoprawki i żeby się Zarząd spotkał jeszcze raz przed 

głosowaniem nad budżetem na kolejny rok i zastanowił się, czy nie można jeszcze  

w tym momencie pozyskać pieniędzy. Dodała, że jeden z Członków Zarządu Pan Andrzej 

Koźbiał powiedział, że także uważa to za stosowne, i że Zarząd w tej sprawie się spotka. 

Oznajmiła, że mówienie „skąd weźmiecie pieniądze, żeby dać na drogi” jest niestosowne, 

dlatego, że Radni proszą o remonty i naprawy poszczególnych dróg, które  

są w katastrofalnym stanie a kolejny rok nie zapowiada się, aby zostały dokonane 

jakiekolwiek remonty. Pani Radna zwróciła się z prośbą, aby Zarząd pochylił  

się nad tym tematem i zobaczył, czy jednak nie można zwiększyć o 20%/30% budżetu  

na remonty dróg. 

 

Radny i Członek Zarządu Pan Andrzej Koźbiał odniósł się do wypowiedzi Radnej Pani Beaty 

Sznajder i poinformował, że zarówno on jak i wszyscy Radni czują pewien niedosyt,  

że pieniędzy na remonty i na bieżące wydatki Powiatowego Zarządu Dróg są w tym budżecie 

bardzo niskie i niewystarczające. Przyznał, że również chciałby, tak jak i Radni, by tych 
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pieniędzy było dużo więcej, aby można było te remonty wykonać w całym Powiecie 

Żyrardowskim. Ale niestety budżet taki jest i są trudne czasy. Podkreślił, że była pandemia, 

teraz trwa wojna. Budżet było bardzo ciężko „spiąć” i wykreować go na budżet dobry  

i wystarczający na wydatki na 2023 rok. Oznajmił, że Zarząd pomimo tych trudnych czasów, 

zrobił bardzo dużo dróg, dużo dróg udało się wyremontować i przebudować. Myśli,  

że sytuacja dróg w Powiecie Żyrardowskim nie jest aż tak bardzo trudna i zła. Kolejno 

odniósł się do słów Dyrektora PZD, który powiedział, że tych pieniędzy na wydatki bieżące 

ma bardzo mało. Podkreślił, że Zarząd zawsze stara się pozyskać środki z różnych źródeł,  

aby dokonać pilnego remontu drogi. Dodał, że to, iż tych środków nie ma w budżecie w danej 

chwili nie znaczy, że Zarząd tych pieniędzy nie będzie w dalszym ciągu pozyskiwać  

i przeznaczać na remonty. Poinformował, że również w trudnej i ciężkiej sytuacji, Dyrektor 

PZD może zgłosić się do Zarządu i porozmawiać. Zadeklarował, że na posiedzeniu Zarządu 

porozmawia z Członkami, aby się spotkać i przedyskutować, czy jest możliwość zwiększenia 

funduszu na bieżące wydatki PZD. 

 

Starosta Powiatu Żyrardowskiego Pan Krzysztof Dziwisz poinformował, że dzisiejszym 

tematem posiedzenia Rady jest transport publiczny. Uważa, że to duży sukces, że poszerzane 

są linie autobusowe, czego w zeszłym roku nie można było dokonać w tak wielkim formacie. 

Oznajmił, że powyższa dyskusja na Sesji Nadzwyczajnej nie jest tematem na dzisiejsze 

posiedzenie. Zarząd przyjął do wiadomości, że Radni zabiegają o to, by więcej środków 

przeznaczać na remonty. Zgadza się z tym  w pełni. Nadmienił, że Zarząd pozyskuje środki 

zewnętrzne i na pewno  w  przyszłym roku będą występować o pozyskanie dotacji na te cele. 

Oznajmił, że Zarząd preferuje pozyskiwać środki z dotacji, niż zabierać którejkolwiek  

z jednostek. Kryzys dotknął wszystkich jednostek powiatowych. Podkreślił, że dziś patrzą  

na sytuację pracowników w DPS, PCPR, PUP. Chcą tam pomóc, bo są to sytuacje, w których 

potrzebują pomocy pracownicy, którzy świadczą usługi dla mieszkańców. Podkreślił,  

że remonty też są ważne, dlatego stworzyli budżet w taki sposób, żeby zrównoważyć środki  

w każdej jednostce na tyle ile mogą. Dodał, że z końcem tego miesiąca będzie powołana 

Sesja, na której Radni będą uchwalać budżet na przyszły rok, więc jest jeszcze przestrzeń  

do rozmów. Natomiast nie chciałby, aby dziś główna tematyka i radość tego, że otwierane  

jest tak wiele linii autobusowych, były przyćmione tym, że gdzieś brakuje środków. 

Podsumował, że wraz z Panem Andrzejem Koźbiałem zapewniają, że Zarząd będzie 

pozyskiwał środki z zewnątrz. 
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Radny Pan Piotr Krawczyk poinformował, że on był wnioskodawcą i zwrócił uwagę  

na problem, który Pan Dyrektor PZD zgłaszał już od kilku lat i na wielu Komisjach  

o tym problemie mówiono. Wyjaśnił, że jest to kwestia tego, iż PZD wypracowuje kwotę 

powyżej 2.000.000,00 zł, a dostaje kwotę 500.000,00 zł na realizację swoich obowiązków. 

Podsumował, że chodzi o to, aby zwiększyć kwotę dofinansowania na realizację zadań  

dla Powiatowego Zarządu Dróg. 

 

Przewodniczący Rady Pan Klaudiusz Stusiński poinformował, że ma nadzieję, iż obecni 

Członkowie Zarządu rozważą uwagi Radnych i sprawa dotycząca dróg powiatowych zostanie 

rozwiązana w taki sposób, że wszyscy będą usatysfakcjonowani w ramach podjętego budżetu 

na 2023 rok. 

 

Ad. 9 

 

Przewodniczący Rady Pan Klaudiusz Stusiński o godz. 1454 zamknął obrady  

XLVI Nadzwyczajnej Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego. 

 

               Przewodniczący 

Rady Powiatu Żyrardowskiego 

 

             Klaudiusz Stusiński 

 

Protokołowała: 

W. Majewska 

 


